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Til stede: 
Anja Kirstein (AK), Trine Lignell Guldberg (TLG), Berit Bjerre Handberg (BBH), Trine Langfeldt Hagen (TLH), 
Dánjal Hofgaard Hestoy (DHH), Tine Lass Klitgaard (TLK), Jens Jakob Riis (JJR), Mikkel Lønborg Friis (MLF), 
Rares Miscov (RM) 
 
Fraværende / afbud: 
Lotte Hoelgaard Christensen (LHC), Ina Houmann Jensen (IHJ), Thomas Stilling-Vinther (TSV), Søren Hjorts-
høj (SPH), Alexandra Wimmer-Aune (AWZ), Chris Bath Søndergaard (CBS), Stig Andersen (SA), Christian 
Hvidtfeldt (CH), Malene Lund Abildgren (MLA) 
 
Referent: 
Tine Lass Klitgaard, AC-fuldmægtig 
 
Dagsorden: 
1. Velkommen til nye medlemmer 
2. Referat fra sidste møde 
3. Nyt kommissorium for udvalget 
4. KBU-forløb med psykiatri 
5. Simulation her og på NAU 
6. Uddannelsespulsen på Aalborg Universitetshospital (dialog bordet rundt) 
7. Eventuelt 

 
Referat: 
Ad 1: Velkommen til nye medlemmer 

 CH har meldt afbud – præsenteres næste gang 

  

Ad 2: Referat fra sidste møde den 7. marts 2024 

 På sidste møde var det arbejdet med kommissoriet, der fyldte.  
Nyt fra forrige møde: Der vælges en ordstyrer til hvert møde. TLG er ordstyrer på dette møde. 
Styrk det kollegiale fællesskab er aflyst, og der er ikke kommet efterspørgsel siden sidst.  

− TLH: En generel oplevelse, at det er svært at trække YL ind til arrangementer. 
− RM: Vil høre i YL-/TR-regi, og få dem til at sprede budskabet. 
− DHH og RM: Hvordan bliver det præsenteret? Hvad får lægerne ud af at deltage? Lægger 

det op til, at de deler sårbare oplysninger, kan det måske afholde dem fra at deltage. Fokus 
bør være på strategierne og ”what’s in it for me”. 

  

Ad 3: Nyt kommissorium for udvalget 

 Forslag til navn for udvalget: Udvalget for speciallægeuddannelsen Aalborg Universitetshospital 
(USU) eller Det Postgraduate Uddannelsesudvalg (DPU) 
 
Input:  

- KBU er ikke en del af speciallægeuddannelsen, hvorfor USU ikke er dækkende. Samtidig kan 
”postgraduat” dække over flere professioner, hvorfor den heller ikke er sigende.  
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Beslutning om navn: 
- Det Postgraduate lægelige Uddannelsesudvalg, Aalborg Universitetshospital (DPU) 

 
Kommentarer til det udsendte kommissorium: Godkendt. 

  

Ad 4: KBU-forløb med Psykiatri  

 TLG præsenterer punktet. Allerede fra 2025 skal der KBU i psykiatri. 
 
Diskussionspunkt: Hvordan sikrer vi fordelingen? Ingen afdelinger vil afgive forløb, særligt i forårsmå-
nederne, hvor der i forvejen er få forløb. Hvordan hjælper vi processen på vej? 
Input:  

- Formålet er at rekruttere. Vi må løbende evaluere, om det så virker efter hensigten. 
- Ofte er der samlever-forløb – kan man se på det? Ofte har Thisted minimum 8-10 forløb. Ok 

fra Thisted til at fastsætte det til 7. 
- Saml dem i månederne, men kig på vagtfællesskaberne. Det kan være hårdt at begynde 

selv. 
- Balance mellem afdelingernes behov for kollegaer og rekruttering, og KBU-lægernes behov 

for at begynde flere sammen. 
- Tager emnet om til UAO-møder for KBU-afdelinger ift. opmærksomhed på, om KBU begyn-

der sammen eller forskudt. 
- Der er allerede etableret et godt samarbejde på tværs, hvor psyk-KBU bliver inviteret med til 

KBU-arrangementer på Aalborg UH. 
- På NAU kommer de til at ligge side om side, så forhåbentlig kommer der til at være et nær-

mere samarbejde 
 

 Diskussionspunkt: Kommende ansøgninger til I-stillinger med de nye KBU-forløb: Kræver det fokus 
de kommende år? 
 
Input: 

- Det kræver opmærksomhed, da de kommer med anden erfaring. UAO fra Ortopædkirurgisk 
Afdeling har delt erfaringer med, hvordan de tilrettelægger I-forløb afhængig af uddannelses-
lægens kirurgiske erfaring fra tidligere stillinger. 

- Mulighed for uddannelsesdage/fokuserede ophold? Det arbejdes der med, men der er en op-
mærksomhed på tilhørsforhold og skifte mellem afdelinger. 

  

Ad 5:  Simulation her og på NAU 

 Oplæg af MLF: Der mangler en overordnet forankring for at sikre simulationstræningen i klinikken. 
NordSim har OP-simulatorer, der ikke bliver brugt. Hvad kan vi gøre for at forankre det og blive mere 
synlige på hospitalet? Det skal gerne være en vant ting at simulere inden NAU. 
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Input. 
- Godt at være i god tid, når vi snart flytter ud til NAU 
- Kirurgiske uddannelseslæger kan være udfordret på OP-tid. Kunne det være en ide, at de 

kirurgiske specialer på tværs arrangerer noget fx hver tirsdag. Man kan lave en struktureret 
plan for, hvordan man kan komme det igennem. Ala det rul de medicinske afdelinger har med 
en fælles undervisning tirsdag morgener. Derfor kan det være en fordel at tænke det på 
tværs af afdelingerne. 

- Vigtigt at finde YL, der gerne vil det 
- Flere uddannelseslæger efterlyser ledelseserfaring og -poster på afdelingen. Samtidig har 

flere en instruktøruddannelse fra NordSim. Kan det være en ide af få dem engageret til at 
sikre træningen? 

-  Det kræver ledelsesopbakning for det kan lykkes  
- Det hjalp på planlægningen, at der blev ansat en SAL (simulationsansvarlig afdelingslæge), 

der stod for det i Thisted 
- Fint med en ung læge, men også vigtigt med en mere erfaren læge. 
- Vigtigt med den faste forankring, da uddannelseslægerne rejser meget. 
- Kan det være en beslutning på Aalborg UH, at vi prioriterer en funktion til at varetage simula-

tion på afdelingerne? Ala SAL-funktionen? 
- Vi skal huske, at det er en læringsmetode. Hvordan sikrer vi god uddannelse? En del af det, 

er simulation, men også andre metoder. Kræver det en ansvarlig/funktion på afdelingerne? 
- Indsatserne vil være afhængige af fagspecialister, og de skal være dedikeret til det. NordSim 

kan stå for det praktiske og opsætningen, men har brug for at der er nogle fra afdelingerne, 
der kommer med input til de fagspecifikke og sammensætte uddannelsestilbuddene. 

 

  

Ad 6:  Uddannelsespulsen på Aalborg Universitetshospital (dialog bordet rundt) 

 Neurokirurgi:  
Inspektorbesøg på onsdag og er spændte herpå. YL får de operationer, de skal. Gør alt, hvad de kan 
for at holde på patienterne, så operationerne bliver i huset. Nødvendigt at YL opererer på fridage.  
Gang i simulationskurser.  
20 ansøgere til 3 HU-stillinger og med meget kvalificerede ansøgere. 
 
Thisted:  
Optaget af det kommende inspektorbesøg til efteråret. For nyligt har man gennemført selvevaluerin-
ger med uddannelseslægerne, som var meget overraskende, da der kom flere ting frem som op-
mærksomhedspunkter. TLH m.fl. har indkaldt til dialogmøde med uddannelseslægerne. Generelt sco-
rer de uddannelsesmiljøet højt, men evalueringerne fra I- og AP-læger scorede ”utilstrækkelig” på 
flere punkter.  
Arbejder på at få flere i hoveduddannelse. Første HU i endokrinologi er snart færdig med første år. Ét 
blev ikke afsat (kombination med Hjørring og Thisted), men det bliver genopslået med valgfrit om det 
er Thisted eller Hjørring.  Man er i dialog med Geriatri ift. at lave et forløb sammen med dem; de giver 
mening ift. populationen. 
 
NordSim:  
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Lægekurser kører som vanligt. Neurokursus er under spændende udvikling, hvilket gør det populært 
nationalt. AU har skåret i budgettet herunder kurser i dyrestalden, hvilket er ærgerligt også ift. rekrut-
tering til de kirurgiske specialer. 
 
UKO - TLG:  
Revisionen lægger op til fælles forløb blandt andet ved de parakliniske specialer. Hvad giver det me-
ning at lave på tværs af specialerne?  
Sofie Gjessing forsvarer sin ph.d. fredag d. 21/6 
 
Vicedirektør - Berit:  
Revisionsrapporten – hvem gør hvad i hvilken rækkefølge?  
Omlægningen af almen medicin, herunder afkortelsen af forløbene = 13 forløb færre på Aalborg UH. 
Økonomisk bliver det en udfordring. Hvordan skal de 2 år sammensættes? Alle mod alle, det er en 
vanskelig balance. Der skal gerne være en vis regional fleksibilitet, dog med nogle nationale rammer. 
 
Kirurgisk Afdeling:  
Mange ansøgere til HU, så rekruttering til afdelingen går godt. Konst. cheflæge er forlænget, arbejds-
tilsynet har været på besøg. Det går fremad. 
Tværgående UKYL-arbejde: Kommende UKYL-møde til september - det kan være, at der skal tales 
om ledelse og simulation? Skal videre til Hjørring til december. 
 
UKO - AK:  
Arbejde med revisionen. AK skal være ny kursusleder på UAO-kursus fra september og stopper der-
med på vejlederkurset. Her tager TLH over. 
 

  

Ad 7: Eventuelt 

 TLH: Brush-up kursus for vejledere, hvornår er datoen? 12. november. Opfordring til at sende datoen 
ud nu. 
 
Næste møde: AP-lægers hospitalsblok og 3TR til godkendelse. 
 

  
 Næste møde: Tirsdag den 17. september 2024 kl. 14-16.00 
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